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Afdelingsbestyrelsen Lundegården 
v/Kenneth Solhof-Nielsen 
Grævlingens kvarter 29 
2750 Ballerup 
 
 

 

Afdelingsbestyrelsesmødet d. 4. oktober 2023 
kl. 18.00 – ca. 21.30 
Mødelokalet, Bondegården 
 

 
Til stede: PN, KSN, BK, JG, TP, ES 
Via TEAMS: JS 
Fraværende med afbud: CB, PK, AP 
Fraværende uden afbud:  
Referent:  PK ➔ ES 
Mødeleder: PN 
 
FS = formandskabet (KSN og ES) 

 
 

Punkt 1 – Valg af referent og mødeleder, hvis forfald 

Referent: ES  Mødeleder:      
 
 

Punkt 2 – Godkendelse af dagsorden for dagens møde 

 
Nyt punkt 13: Dato for møde med kvarterbestyrelsesrådet 
 

Punkt 3 – Godkendelse af referat af seneste møde 

 
Godkendt 
 
 

Punkt 4 – Information til beboerne v/FS 

 
I materiale fra ejendomskontoret og fra eksterne entreprenører m.fl. er der fejl og mangler. 
Hvad ønsker vi os, at sedler mm. indeholder/hvis skal vi beboere have at vide i meddelelsen – og 
hvornår skal det deles ud? 
Hvilke regler skal entreprenører m.fl. arbejde efter (også mad- og varelevering mm.)? De må f.eks. 
først begynde kl. 7 om morgenen. Betyder det så, at lastbiler, gravemaskiner mm. må ankomme kl. 
6? Er det i orden, at køretøjer går i tomgang? Brug/lukning af p-pladser, parkering der blokerer, 
varsling, arbejdsperiode, sprog (dansk), social dumping mm. 
 
Afdelingsbestyrelsen har også lidt at informere om. I hvert fald hvis vi mener, at beboerne skal 
have viden og reel mulighed for at skaffe sig viden og kunne være med til at træffe beslutninger. 
Vi kunne bl.a. lave: 

A. Velkommen til Lundegården – en kort generel orientering, hvor vi bl.a. henviser til hjemme-
siden – en Quickstart 
Skal laves i få eksemplarer, så vi ikke skal smide mange ud, når der er ændringer 

B. En skitse af, hvordan Lundegården, Ballerup Ejendomsselskab og KAB hænger sammen 
(hjemmesiden) 
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a. Hvem er hvem? 
b. Hvad laver de? 
c. Magtfordeling – hvem bestemmer hvad? – hvem har kompetence til at …? 

C. En forklaring på hvordan ens husleje er bygget op, og hvad der har indflydelse på den 
(hjemmesiden) 

D. Lidt om budgettet og hvordan det hænger sammen – f.eks. konto 120 ➔ konto 401 ➔ 
konto 116 (hjemmesiden) 

E. = hvordan en boligafdeling fungerer 
Sammen med materialet til afdelingsmødet kan vi henvise til punkterne C og D  
 
Hvad synes afdelingsbestyrelsens medlemmer? 
Skal der nedsættes et udvalg? 
 
Det hele er en god idé. Vi lægger ud med i fællesskab at finde ud af, hvad der skal være i folderen 
”Velkommen til Lundegården” Vi brainstormer – og tilpasser: 14/10 kl. 10-14 
Her vil vi også tage stilling til, hvordan vi tackler de øvrige emner. 
 
Ansvarlig: FS 
 

 

Punkt 5 – Opfølgning på afdelingens økonomi v/PN 

 
PN gennemgår forbruget indtil nu. 
Det afsluttede afdelingsregnskab (årsregnskab), hvis det er kommet 
 
Intet nyt 
 
Ansvarlig: Afdelingsbestyrelsen 
 

 

Punkt 6 – Opfølgning på markvandring v/ES 

 
Markvandringen i de fire områder er renskrevet i skemaform. Der opdaget flere emner siden. Disse 
er skrevet ind i det udsendte eksemplar. 
 

• Hvad skal bare sættes i gang her og nu? 

• Hvad ønsker vi priser på? 
o Prisoverslag på opgaver ud over markvandringen 

▪ en ekstern gartner fjerner beplantning, der vokser op af bygninger (boliger 
og skure) 

▪ på malerarbejder og turnusordning – er malerne konkurrenceudsat?  
▪ opgaver fra råderetten 

 
Herunder: skal begge plantekasser på Voldens legeplads fjernes? Flere beboere ønsker det, 
da kasserne kun er ukrudt, tager plads fra de voksne, der sidder på legepladsen og hygger 
med børnene. 
Ja. 
 
Markvandringsopsummeringen er stor (48 sider). 
Vi deler den op, så den bliver lettere at overskue: 

• Det vi ønsker priser på 

• Det skal ordnes nu – bl.a. via driften 

• Brev til beboere, som har lavet arbejder udvendigt, som måske kunne blive godkendt på 
kommende afdelingsmøde 

• Overtrædelser af regelsæt 

• Mørkevandring 
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• Emner der hører til affaldsstationerne og til de tre nye legepladser 

• Beboeropgaver – det kvarteret selv skal 
 
Fra 2024 vil vi bestræbe os på, at markvandringen finder sted i maj måned. Det sjak sættes ind i 
årshjulet. 
Forslag til datoer skal findes. Jo tidligere jo mere tid til at indhente priser. 
 
Undgå: 

• Onsdag d. 1/5,  

• Kr. Himmelfartsdag torsdag d. 9/5 (samt 10/5),  

• 2. pinsedag mandag d. 20/5 
 
Brugbare: 

• Mandag d. 29/4 

• Torsdag d. 2/5 

• Mandag d. 6/5 

• Tirsdag d. 7/5 

• Mandag d. 13/5 – torsdag 16/5 

• Tirsdag d. 21/5 – torsdag d. 23/5 

• Mandag d. 27/5 – torsdag d. 30/5 
 
De fire første datoer er foreslået 
 
Dato for mørkevandring: 24/10 kl. 18.30 ved butikkerne 
 
Bilag: Markvandring 2023 
 
Ansvarlig: ES  

 
 

Punkt 7 – Vedligeholdelsesstand og samarbejde (lukket punkt) v/FS 

 
På mødet i september talte vi om manglende vedligeholdelse i Lundegården og samarbejde mel-
lem ejendomsfunktionen og afdelingsbestyrelsen. 
 
Formandskabet havde onsdag d. 13/9 et møde med Lone Skriver, som er Michael øverste chef. 
Vi fik talt om mange ting – bl.a. dem i vedhæftede dokument. 
 
Lone Skriver var ikke glad, og ville til at begynde med tage en samtale med Michael, Henrik og 
Bjørn. 
 
Hun mener også, at de skal deltage den første times tid på bestyrelsesmøderne, så vi får forvent-
ningsafstemt og informeret (begge veje). Det var Lone selv, der kom ind på bestyrelsesmøderne. 
De bør også deltage i/afholde det antal budgetformøder, som vi har behov for. 
Michael bør også deltage på markvandringerne, da det jo er første skridt på vejen mod et budget. 
 
Vi kom også ind på et elektronisk styringsværktøj. 
Det eksisterer, og det rummer årsplan/årshjul, arbejdsopgaver – og de spørgsmål, som beboerne 
sender ind via app’en (KAB Mig og min bolig). App’en relanceres, så flere i husstanden kan tilgå 
den. 
Vi talte også om, at opgaver ikke skal slettes, før den eksterne udbyder melder tilbage, at arbejdet 
er udført. 
Styringsværktøjet hedder iSystemet. 
 
Vi fik også talt om kollektiv råderet og dens indhold, økonomi mm. 
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Kenneths udlægning af loven er mere rigtig end Michaels. Der er flere muligheder end begræns-
ninger. 
Der er tre konsulenter i ”Huset” (KAB), som arbejder med og rådgiver omkring kollektiv råderet. Vi 
kan få to af dem ud og hjælpe med at skrue vores forslag til afdelingsmødet rigtigt sammen. 
 
 
Endvidere har Kenneth sendt en mail til Bjørn og Henrik om, at vi ikke ønsker at spilde vores tid 
med møder, hvor vi ikke får det materiale, vi beder om. 
Det er bl.a. svært at lave driftsaftale, når vi ikke får den gamle og ikke får stillingsbeskrivelser. 
 
I morgen d. 5/10 har FS møde med direktøren for kundeområdet (Lone Skriver), Michael, Henrik 
og Bjørn.  
 
Inviterer vi Bjørn og Henrik til bestyrelsesmøde kl. 18-19, og dernæst spiser og holder resten af 
mødet? Startende næste møde d. 1/11? 
Michael inviteres efter behov? 
Ja, det er sådan, vi gør  
 
Bilag: Samtaleark vedr. situationen i Lundegården. 
 
Ansvarlig: FS 
 
 

Punkt 8 – Affaldsfraktioner og plads i containere v/ES 

 
I nogle kvarterer er der stadig udfordringer med, at der ikke synes at være tilstrækkelig plads til 
visse typer affald. Det er især plast, der er et problem. 
 
Vestforbrænding siger, at en halv container (2½ m3) skulle være rigeligt til 60 husstande med tøm-
ning hver 14. dag. 
Vi får nu tømt hver uge. Dvs. 100 % mere, og lige lidt hjælper det i bl.a. Egernets og Føllet/Tyrens 
kvarterer. 
 
Hvad gør en klog? 

a. Åbner for en hel container til plast i de berørte områder? 
b. Åbner for en hel container til plast i alle 17 containerstationer? 
c. Lader det være, som det er og håbe på, at alle beboere finder ud af at bruge containerne 

korrekt? 
d. ??? 

 
Vi blev enige om, at de 16 affaldsstationer, der har fem containere, skal have følgende opdeling: 

• 1 container til plast 

• 1 container til rest 

• 1 container til pap 

• De sidste to containere skal tilsammen indeholde 
o ½ container til mad 
o ½ container til papir 
o ½ container til glas 
o ½ container til metal 

 
Endvidere ønsker vi en ekstra årlig vask af containerne med hhv. plast, mad og rest. 
Den ene vask skal foregå i den varme tid, så lugtgenerne formindskes. 
 
Batteriholderne skal tømmes jævnligt, og man skal huske at skrue bunden ordentligt på 
igen. 
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Ansvarlig: ES 
 
 

Punkt 9 – Brug af Office 365 og TEAMS v/FS 

 
Er der en dem, der bruger Office 365 og TEAMS på jobbet, der kan guide os til brug af vores ind-
købte værktøj?  

• Gemme, åbne, hente dokumenter.  

• Få dokumenter til at gemme sig automatisk på TEAMS, når man skriver på pc’en. 

• Osv., osv., etc., osv., etc… 
 
Hvilket IT-udstyr skal indkøbes? 
Fibernet skal indkøbes – FS taler med ejendomsfunktionen. 
FS spørger KAB, om de har en person, som kan undervise os. 
  
Ansvarlig: FS 
 
 

Punkt 10 – Syn af bolig v/FS 

 
Fra mødet d. 6/9: 
Tirsdag d. 17/10 kl. 9 gennemgår vi en nysynet lejlighed, så vi kan se, hvad der kikkes på til et fra-
flytningssyn og hvorfor. 
Ud fra dette kan vi i samarbejde med ejendomsfunktionen sætte nogle standarder. 
 
Ansvarlig: vi håber, at PK vil være styrmand, da han har det største kendskab til dette område 
(pga. tidligere arbejde). 
ES spørger PK, om han vil være styrmand. 
 
Hvem er styrmand?  
 
 

Punkt 11 – Julefrokost v/FS 

 
Vi skal have fundet 

• en dato – 25/11 kl. 18 

• et sted – i mødelokalet med mad udefra 

• en, der vil bestille bord mm. 

• ud af om det er med påhæng – med påhæng 
 
Ansvarlig: KSN 
 
 

Punkt 12 – Fibernet i bestyrelseslokalet v/FS 

 
Efter OB-mødet 12/9 talte FS med Michael om fibernet i bestyrelseslokalet. 
Michael spurgte, om det ikke ville være en god idé og god service at lægge fiber ind i selskabslo-
kalet. Musikken kører via lejerens egen tablet eller telefon. Ikke alle tablets er med wi-fi, så ved at 
lægge fiber ind, vil det være lettere for lejerne at få musik. 
 
Hvad gør vi hhv. bestyrelseslokalet og i selskabslokalet? 
 
Der sættes op i bestyrelseslokalet, men ikke i selskabslokalet for nu. Brug af MESH. 
 
Ansvarlig: FS 
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Punkt 13 – Dato for kvarterbestyrelsesrådsmøde v/TP 

 
D. 7. november kl. 19 i Cafeen. 
 
Alle fra afdelingsbestyrelsen deltager – så vidt muligt. 
 
TP udsender mødeindkaldelse. 
 
Ansvarlig: TP 
 
 

Punkt 14 – Nyt/meddelelser (herunder bl.a. den daglige drift og møder) fra 

 
1. Formandskabet (FS) –  

a. Nyt fra OB-mødet d. 12/9 – punkter på dagsordenen var bl.a. byggerier i selskabet 
(f.eks. Ellebo), køb af nabogrunden til Broens kvarter (Frederikssundsvej 222), selska-
bets udvalg, tilskud til KABs beboersommerhøjskole 

b. Der har ikke været møder med Bjørn, Henrik eller Michael. Punktet skydes til næste 
møde 

2. Andre 
a.  

 
Ansvarlig: 
 
 

Punkt 15 – Punkter til næste mødes dagsorden 

 
Næste møde er onsdag d. 1. november kl. 18 
 
Punkter til dagsordenen: 

• Opfølgning af månedens møder 

• Afrunding af sagerne om fibernet og affaldssystemet og deres lånoptagning – hvor ender 
huslejen? 

• Opfølgning af arbejdsopgaver 

• Det afsluttede afdelingsregnskab (årsregnskab), hvis det er kommet 

• Status på fibernet i bestyrelseslokalet 

• Fra møder med Bjørn, Henrik og Michael 

• Målsætning mm. – Køkkenudvalget 

• Portrætbilleder af bestyrelsesmedlemmerne til hjemmesiden 
 
 

Kommende møder 2023-2024: 

 

• Bestyrelsesmøder: 6/12 – 3/1 – 7/2 – (6/3) – kl. 18 (uden spisning kl. 18.30) 

• Afdelingsmøde: 5/3 

• Konstituerende møde: 20. marts kl. 19 

• Markvandring – april-maj 2024 

• Mørkevandring – 24/10 kl. 18.30 

• Julefrokost – 25/11 kl. 18 

• Kvarterbestyrelsesrådsmøde – 7/11 kl. 19 

• Gennemgang af syn af lejlighed – 17/10 kl. 9 

• Velkommen til Lundegården-folder – 14/10 kl. 10-14 
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Sidste punkt – Evt.     Her tages kun referat, hvis der bedes om det. 

 
 
 

Bilag til mødet 

 
Punkt 6 – markvandringsskemaet (ts) 
Punkt 7 – Møde med Lone Skriver om samarbejdet i Lundegården (ts) 
 
ms – medsendes dagsordenen 
ss – sendes separat 
ts – sendt tidligere  


